
 

 

 
 

Schriftelijke Vragen   
Naar aanleiding voorgenomen besluit 
toevoeging Nuenen aan 
Gemeente Eindhoven 
 
 

’s-Hertogenbosch, 2 februari 2018 
 
 
Geacht College, 
 
 
Het jaar 2018 is bij wijze van spreken amper begonnen, maar we worden al overstelpt met 
krantenberichten over Nuenen. Het lijkt wel of er een race is begonnen om alles vlug er doorheen 
te drukken. 
 
Volgens onze waarneming is er in bestuurlijk Nuenen veel ongenoegen over de manier waarop en 
de snelheid waarmee GS het besluit genomen hebben. Lokaal Brabant ziet niet in waarom 
gemeente Nuenen binnen moet worden geschoven bij gemeente Eindhoven. Dit is geen fusie, 
maar gewoon een vijandige overname die de komende maanden alleen zal leiden tot veel 
bestuurlijk trammelant en die veel energie zal kosten van de diverse spelers in dit proces.  
 
Als vertegenwoordiger van een flink aantal lokale partijen ziet Lokaal Brabant niet altijd de logische 
samenhang van de besluitvorming. Deze vragen gaan dan ook meer over de gevolgen van dit 
voorgenomen besluit. Lokaal Brabant denkt dat de manier waarop het een en ander door GS is 
aangepakt negatieve gevolgen kan hebben voor de samenwerking tussen lokaal en provinciaal 
bestuur. Lokaal Brabant maakt zich daar zorgen over. 
 
Lokaal Brabant heeft daarom de volgende vragen; 
 

1) Lokaal Brabant is trots en blij dat de provincie Noord-Brabant blijkbaar goed bekend staat. 

Bij allerlei enquêtes krijgt zij tot nu toe veel vertrouwen. Denkt u dat het directief gedrag van GS bij 

samenvoegingen van gemeenten bijdraagt tot het in stand houden van vertrouwen door lokale 

bestuurders in het provinciebestuur? 

2) Bent u bekend met diverse publicaties die betogen dat fusies vaak mislukken en voor de burgers 

uiteindelijk hoger lasten betekenen die ze aan het lokale bestuur kwijt zijn?  

3) Kunt u duiden waarom fusies nou zo belangrijk zijn, als regelmatig wordt aangetoond dat het niet 

efficiënter, effectiever en goedkoper is en juist het tegendeel daarvan bewezen is? 

4) Doet u onderzoek naar hoe het besluit om Nuenen toe te voegen aan Eindhoven is uitgelekt ruim een 

week eerder dan publicatie gepland was en gaat u daar aangifte van doen?  

5) Want is ook het uitlekken van dit soort informatie niet een tik voor het imago van ons provinciebestuur? 

6) U heeft de afgelopen 3 jaar een duidelijk beeld gekregen of er in onze provincie soort gelijke gevallen 

zijn als de opheffing van de gemeente Nuenen. Zou u die willen duiden? 

7) Heeft u met uw optreden naar de gemeente Nuenen willen laten zien dat de provincie geen vertrouwen 

heeft in het lokale gezag om hun eigen processen te regelen en dat u daarom zaken doordrukt? 

8) Hoe denkt u dat gemeenten die graag zelfstandig willen blijven, GS zien als gesprekspartner? 

9) Kunt u Lokaal Brabant een overzicht geven tot de Statenverkiezingen van 2019 welke zaken volgens u 

bestuurlijk gerealiseerd moeten zijn naast de samenvoeging van Nuenen aan Eindhoven en de opsplitsing 

van de gemeente Haaren?  

10) Hoe dringend is uw fusie agenda om voor de volgende Statenverkiezingen alles rond te krijgen? Wat 

gaat er anders volgens u dan mis in Bestuurlijk Brabant? Hebben de 2 arhi procedures (Haaren en 

Nuenen) nu echt wat opgeleverd en kunt u die duiden? 

11) Lokaal Brabant is een voorstander van dat gemeente Eindhoven toegelaten wordt aan de tafel van de G4 

wegens het grote economische belang van onze Brabantse mainport. Er wordt in de berichtgeving af en 



 

 

toe gesuggereerd dat toevoeging van Nuenen te maken heeft met een eventuele toetreding van 

Eindhoven aan de tafel van de G4. De conclusie is dat Eindhoven blijkbaar te weinig inwoners telt om 

dit gerealiseerd te krijgen en met 22000 inwoners meer, wel. Klopt deze conclusie en zo ja waarom 

wordt dit niet nadrukkelijker uitgelegd? Of moet het gehele Stedelijk gebied ook toegevoegd worden om 

deze ambitie van burgemeester Jorritsma te bereiken en op die manier het juiste inwonersaantal te halen? 

Of speelt het aantal inwoners geen rol in dat proces? 

 

  

 
Met vriendelijke groeten, 
 
Jan Heijman,  
Lokaal Brabant 
 
  


